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Zápis z 3. jednání  výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a 
legislativu ZHMP  

 
 
Datum konání:      21. 3. 2012 od 16,00 h 
Přítomni:              dle prezenční listiny 
 
 
 
1. Program 3. jednání výboru 
Předseda výboru P. Hána navrhl, aby zařazené body  6a) a 6b) k volbě přísedících 
Městského soudu v Praze byly projednány v závěru tohoto výboru  jako neveřejné, protože 
podkladové materiály obsahují osobní údaje. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP souhlasí 
s tím, že body 6a) a 6b) k volbě přísedících Městského soudu v Praze budou projednány 
neveřejně.   

hlasování 5-0-0 
 
 
 
 
2. Kontrola zápisu 
Při kontrole zápisu z 2. jednání dne 8. 2. 2012 požádala JUDr. Teska Arnoštová, aby 
v diskuzi k bodu 5b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci za rok 2011 byl text jejího 
vystoupení nahrazen upřesňujícím textem. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP souhlasí 
s úpravou textu v diskuzi JUDr. Teska Arnoštové v bodu 5b) ke Zprávě ZZS HMP 
k bezpečnostní situaci za rok 2011.  

hlasování 5-0-0 
 
 
 
3. Plnění úkolů 
--- 
 
 
4. Informace o závěrech hospodaření SS HMP za rok 2011 a návrh na novou 
strukturu rozpočtu. 
Písemný materiál předložil ředitel Správy služeb HMP Ing. Juránek. Zmínil některé údaje 
o hospodaření organizace a plnění schváleného rozpočtu. Požádal členy výboru o podporu 
v navrhované změně struktury rozpočtu podle jednotlivých činností a ne jako je dosud 
podle odtahové služby a ostatní činnosti. Současný způsob struktury rozpočtu zkresluje 
výsledek hospodaření. 
diskuze: 
JUDr. Děvěrová -   pan primátor na poradě  při projednávání závěrů hospodaření SS HMP 
vyslovil souhlas s transformací v organizaci a s nově strukturovaným rozpočtem na příští 
rok. 
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JUDr. Ledl – dotázal se, zda znamená, že je odtahová služba ztrátová, když část příspěvku 
zřizovatele nebyla použita na  odtahy, ale jinou činnost nebo se jedná pouze o účetní 
záležitosti. 
Ing. Juránek – z rozpočtu odtahové služby je hrazeno více různých služeb a agend – např. 
agenda vraků, opuštěných vozidel, provoz odstavného parkoviště. V r. 2012 se jednalo i o 
úhradu akcí spojných s humanitární pomocí ze strany HMP v oblastech postižených 
povodněmi na území severních Čech. 
P. Hána – poděkoval řediteli SS HMP za dosažené výsledky. 
 
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere 
Informaci o závěrech hospodaření SS HMP za rok 2011 na vědomí  a souhlasí 
s návrhem na novou strukturu rozpočtu. 

hlasování 5-0-0 
 

 
 
5a)  Zpráva Policie ČR KŘ HMP k bezpečnostní situaci HMP za leden a únor 2012 
Ředitele PČR, plk. Mgr. Vondráška, omluvil a na dnešním jednání zastoupil plk. Ing. Z. 
Bezouška. Podal komentář  k vývoji  trestné činnosti, dopravní nehodovosti a zmínil 
některé probíhající nebo připravované bezpečnostní akce.   
diskuze: 
J. Slezák – dotázal se, co konkrétně znamená formulář EU  
Ing. Bezouška – formulář EU je „záznam o dopravní nehodě“, který slouží k dokumentaci 
průběhu nehody a měl by ho mít každý řidič s sebou. 
P. Hána – vznesl dotaz, jaký je současný stav užívání drog. 
Ing. Bezouška – jedná se o celoevropský trend a vysoký nárůst užívání. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu 
PČR KŘ HMP k bezpečnostní situaci za leden a únor  2012 na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
 
 
5b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci za leden a únor 2012 
Ředitel ZZS HMP MUDr. Schwarz zmínil vybrané údaje z písemných podkladů: např. 
nárůst počtu volání na tísňovou linku 155 v únoru o 35 % (z důvodu  úprav 
telekomunikačního systému nemůže zaručit přesnost dat);  nárůst podchlazených, 
sebevražd, úrazů při dopravních nehodách nebo následků při přitápění osob bez přístřeší a 
opět upozornil na nárůst výjezdů. 
diskuze: 
J. Vávra – zeptal se, zda se nárůst výjezdů týká pouze Prahy 
MUDr. Schwarz – na základě usnesení Vlády ČR musí ZZS provozovat  středisko Letecké 
záchranné služby a roční provoz se pohybuje kolem 1 mil. Kč. Výjezdy, včetně letů 
v nočních hodinách jsou i do krajů jihomoravského, pardubického, karlovarského nebo 
ústeckého, ale 90 % se uskuteční právě do Středočeského kraje (za leden bylo + 71 % a za 
únor + 18 % výjezdů). Ministerstvo zdravotnictví ČR se domnívá, že kraje by se měly 
dohodnout na nějaké fin. spoluúčasti. Při jednáních o finanční účasti s hejtmanem 
Středočeského kraje jsme se pokusili dojednat alespoň částečnou spoluúčast, ale hejtman 
Středočeského kraje se staví ke všem předkládaným návrhům negativně. 
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P. Hána – vnímá problém v tom, že stát  ukládá zákonem úkoly a povinnosti, aniž by 
zajistil finanční prostředky na krytí těchto povinností. 
MUDr. Schwarz – upozornil na další problém, o kterém již informoval pana primátora a 
nám. Kabického a který by mohl nastat od 1. 4., a to v souvislosti s  ohledáváním 
zemřelých. (ZZS HMP ohledá ročně cca 3000 osob).  Podle legislativy by měli od 1. 
dubna ohledávat zemřelé hasiči. Do  dnešního dne jsem neobdržel  z ministerstva 
vyjádření na moji žádost o výklad přijatého zákona. Česká lékařská komora vydala 
doporučení všem praktickým lékařům, aby se na ni obraceli a informovali o vzniklých 
problémech. 
Mgr. Pešek – informoval, že mají od MV ČR příslib předání seznamu lékařů, kteří budou 
ohledávat zemřelé.  
J. Slezák – podivil se, jak je možné, že projde schvalovacím procesem tak neodborně 
připravená legislativa. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu 
ZZS HMP k bezpečnostní situaci za leden a únor  2012 na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
 
 
5c) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci za leden a únor 2012 
Zprávu předložil plk. Mgr. Pešek, ředitel HZS HMP, v komentáři zmínil některé 
významné případy. Požádal předsedu výboru, aby předal zpracovanou Informaci o 
překážkách bránících průjezdu vozidel HZSP. 
P. Hána přislíbil předání informace o  překážkách bránících v průjezdu vozidel, 
zpracovanou HZSP, řediteli DOP MHMP Ing. Heroudkovi. 
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu 
HZS HMP  k bezpečnostní situaci za leden a únor 2012 na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
(přišla JUDr. Teska Arnoštová) 

 
 
 
5d) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci za leden a únor 2012 
Mgr. Klema krátce okomentoval zprávu s tím, že výsledky za předkládané měsíce 
nevybočily z dlouhodobého trendu, prioritou stále zůstává bezpečnost v MHD (posílení 
strážníků) a zmínil podíl Městského kamerového systému na zadržení pachatele. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere zprávu   
MP HMP k bezpečnostní situaci za leden a únor 2012 na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
 
 
6.  Volba přísedících Městského soudu v Praze     
a) noví zájemci 
Z důvodu ochrany osobních údajů navrhl předseda P. Hána projednávání bodu 6 programu 
prohlásit za neveřejné, s čímž přítomní členové výboru souhlasili. Jednání byla pouze 
přítomna JUDr. E. Novaková, ředitelka odboru ZIO MHMP, která materiály zpracovala. 
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P Hána seznámil s písemným stanoviskem JUDr. Krobové Hášové k předloženým 
návrhům, která se z pracovních důvodů nemohla dnešního jednání zúčastnit,  ve kterém 
vyslovila názor, že nemá k žádnému zájemci výhradu, pouze doporučila zvážit horní 
věkovou hranici 70 let. 
diskuze: 
JUDr. Teska Arnoštová – nedoporučila paušalizovat výběr kandidátů z hlediska věku. 
JUDr. Ledl – vyslovil názor, že současně nastavený proces schvalování, kdy se k návrhu 
vyjadřuje předseda soudu v Praze, je dostačující. 
JUDr. Teska Arnoštová – v minulosti se již řešil případ zdravotní indispozice např. 
epilepsie a ani to není důvod pro vyřazení ze seznamu. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
zvolení 11 kandidátů dle předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 6-0-0 
 
 
b) současní přísedící – opakovaná volba 
diskuze: 
JUDr. Teska Arnoštová – dotázala se, zda u jednoho současně přísedícího nemůže  
nenastat  podjatost z důvodu jeho působnosti ve funkci ředitele. 
J. Slezák – po vyhledání v Obchodním rejstříku  sdělil členům výboru, že z výpisu 
nevyplývá žádný problém. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
znovuzvolení 11 přísedících dle předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 6-0-0 
 
 
7. Různé 
- - - 
 
 
Další jednání výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP se uskuteční dne 18. 4. 2012 od 16,00 hodin. 
 
 
 
Zapsala: R. Procházková 
 
Ověřili: P. Hána 
 
  Ing. P. Beran – omluvena neúčast 
 
  J. Slezák 
 
 


	Zapsala: R. Procházková

